
Geachte Minister 

 

Betreft: zienswijze op ontwerpregeling houdende wijziging van de Regeling natuurbescherming en de 
Omgevingsregeling in verband met het voornemen landelijk niet openen van de jacht op de 
wildsoorten konijn. 

 

U moet zich afvragen of de teling waar u zich op baseert wel juist is, u baseert zich op de 
zogeheten Telganger (editie november 2021) van de Zoogdierenvereniging, Verder baseert u zich op 
het ontwerp Basisrapport Rode Lijst Zoogdieren 2020 en met name het rapport van Wageningen 
Environmental Research (WEnR) van eind maart 2022. Het ontwerp wordt gemotiveerd met de 
stelling dat haas en konijn sedert 14 oktober 2020 zijn opgenomen in het Basisrapport Rode Lijst 
Zoogdieren van de Zoogdiervereniging onder de laagste bedreigingscategorie met de aanduiding 
"gevoelig". Volgens de Zoogdiervereniging is de populatiegrootte van haas en konijn sedert 1950 met 
meer dan 60% afgenomen, terwijl ook wordt geconcludeerd in genoemd Basisrapport dat de jacht 
niet de primaire drukfactor is voor deze gestelde achteruitgang van de soorten haas en konijn. Het 
verbaast ons dat u de telling van de Wildbeheereenheden in zijn geheel niet mee weegt, de teling 
van de Wildbeheereenheden is volgens ons betrouwbaarder omdat een jager minimaal 10 tot 20 uur 
per week in zijn jachtgebied is en zeker niet altijd met een geweer maar als vrijwilliger om te zorgen 
voor de flora, fauna, biotoopverbetering, bescherming, schadebestrijding, initiatief nemen voor de 
aanpak van stroperij, weidevogelbehoud etc. en daarom zijn jachtgebied door en door kent. 
 
 
 
In ons jachtgebied in Zuidholland hebben wij dit jaar 105 hazen geteld op 164 hectaren dat is 1,5 
stuks haas per hectaren. De tellingen en het afschot zijn al decennia lang hetzelfde in ons jachtveld, 
dit is toe te schrijven aan het goede beheer welk  in onze combinatie wordt gevoerd.  
 
 
Wat betreft het konijn zal er veel schaden ontstaan als de populatie groeit en dat kan plotseling snel 
gaan er problemen ontstaat bij spoordijken en rivierdijken. Dit is in het verleden ook voorgevallen en 
daar moeten we van leren. 
 
 
 
uw ontwerpregeling is niet in overeenstemming met de strekking van de regeling van de uitoefening 
van de jacht conform de Wet natuurbescherming en de praktische uitvoering daarvan door de 
wildbeheereenheden in Nederland. Zij is bovendien niet c.q. onvolledig en ondeugdelijk 
gemotiveerd. En de afweging van de in aanmerking komende belangen is bij dit ontwerp 
onzorgvuldig en eenzijdig uitgevoerd. Daarmee voldoet deze ontwerpregeling in het geheel niet aan 
de algemeen geldende beginselen van behoorlijk bestuur. Daarom verzoeken wij u dit ontwerp niet 
in werking te doen treden en in plaats daarvan samen te werken met Wildbeheereenheden, 
Koninklijke Nederlandse Jagers Vereniging (KNJV) en de Nederlandse Organisatie voor Jacht en 
Grondbeheer (NOJG), onze overkoepelende organisaties waarvan nagenoeg elke jager in Nederland 
lid is, oftewel met praktijkmensen en organisaties die daadwerkelijk de staat van instandhouding van 
haas en konijn gunstig kunnen beïnvloed. 
 
 
 



Tot slot zijn wij ervan overtuigd dat dit ontwerp slechts een symbolische maatregel is om de 
zogenaamde anti-jachtlobby in Nederland tegemoet te komen. Terwijl de jager en 
wildbeheereenheid de enige factoren in het agrarisch buitengebied zijn die door hun activiteiten en 
inzet de staat van instandhouding van haas en konijn gunstig (kunnen) beïnvloeden. Niemand anders 
dan de jager en wildbeheereenheid heeft zich daadwerkelijk actief voor deze wildsoorten ingezet. En 
het is nu maar de vraag of dat in de toekomst nog zal gebeuren. Omdat al die duizenden vrijwilligers 
(jagers) de zorg voor de flora, fauna, biotoopverbetering, bescherming, schadebestrijding, initiatief 
nemen voor de aanpak van stroperij, weidevogelbehoud etc. misschien niet meer uitvoeren. 
Nederland is geen groot natuurgebied maar door het ingrijpen van de mens is de habitat voor dieren 
zódanig aangetast dat het onderhouden van deze habitat alleen nog door de mens ingevuld kan 
worden. Het jachtverbod zou wel eens zeer negatief voor de wildstand in Nederland kunnen 
uitpakken. 


